
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 7/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 186/97                                                                         
Π ε ρ ί λ η ψ η 

"Εγκριση χαρακτηρισμού και 
παραχώρησης τάφων διαρκούς 
χρήσης" 

 
       Σήμερα 29 Μαρτίου  του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 24-3-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 ,119 & 219 του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  30 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Κ. Κόλβατζης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Α. Κεσίδης  
3. Δ. Ταχματζίδης Γ. Μανακούλης  
4. Μ. Γαβρίδης    
5. Κ. Πουλασουχίδης    
6. K. Aσλάνογλου    
7. Α. Δελαβερίδης   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Δ.  Πέτκος   Πάρεδροι 
9. Ε.  Λελεκάκης   -------- 

10. Κ. Γκαβαϊσές    
11. Κ.  Βαφείδης    
12. Γ. Ουρσουζίδης    
13. Ν. Χαμαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ.184/99  
14. Σ. Γεωργιάδης απόφασης αποχώρησε ο κ. Π. Αγαθαγγελίδης. 
15. Ι.  Τριανταφυλλίδης 2)Κατά    τη  συζήτηση της  υπ’  αριθ. 186/99  απόφασης  
16. Π. Πιτούλιας αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Σ. Παναγιωτίδης, Θ.  
17. M. Σουμελίδης Σιδηρόπουλος. 
18. Α. Ταραλάς 3)Κατά   τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ. 187/99  απόφασης 
19. Χ.  Σκουμπόπουλος αποχώρησε ο κ. Κ. Βαφείδης. 
20. Χ. Γεωργιάδης 4)Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ. 192/99  απόφασης 
21. Β. Γιαννουλάκης προσήλθε ο κ. Ι. Ακριβόπουλος. 
22. Σ.  Παναγιωτίδης 5)Κατά  τη  συζήτηση    της  υπ’ αριθ. 194/99  απόφασης 
23. Λ. Τσαβδαρίδης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν. Χαμαλής, Ε. Σοφιανίδης.  
24. Θ.  Σιδηρόπουλος 6)Κατά    τη      συζήτηση της υπ' αριθ. 196/99 απόφασης 
25. Ε. Σοφιανίδης αποχώρησε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης.  
26. Ε. Λευκοπούλου  
27. Ι. Ακριβόπουλος  
28. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
29. Ε. Κουκουρδής  
30. Π. Αγαθαγγελίδης  

 



 Στη  συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 7ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 24-3-1999 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου 
που έχει ως εξής: 
 Με την αριθ. 266/95 απόφαση του το ΔΣ  ενέκρινε την παραχώρηση τάφων 
διαρκούς χρήσης στους μέχρι τότε αιτούντες αποκλειστικά την αγορά τάφων. 
 Στον Δήμο Βέροιας εκκρεμούν 59 αιτήσεις για αγορά ατομικών τάφων και 20 
αιτήσεις για αγορά οικογενειακών τάφων. 
 Με την αριθ. 92/1999 απόφασή του το ΔΣ καθόρισε τις τιμές για αγορά 
τάφων με την τιμή του 1.000.000  δρχ. για τους ατομικούς τάφους και των 2.000.000 
δρχ. για τους οικογενειακούς τάφους. 
 Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το ΔΣ να αποφασίσει σχετικά με την 
παραχώρηση ατομικών και οικογενειακών τάφων. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν'αποφασίσει σχετικά. 
 Πρόεδρος :Υπάρχουν ερωτήσεις; 
 Χαμαλής :Υπάρχει απόφαση ΔΣ για τη μεταφορά τους. Υφίσταται αυτό; 
 Πρόεδρος : Βεβαίως 
 Σκουμπόπουλος :Πρόχειρα, ανέτοιμα χωρίς μελέτη ήρθε το θέμα στο ΔΣ. 
Ούτε από την αρμόδια επιτροπή δεν πέρασε; 
 Πρόεδρος :Δεν υπάρχει επιτροπή νεκροταφείων. 
 Σκουμπόπουλος :Υπάρχει η επιτροπή ανάπτυξης. Εκτός αν δεν το θεωρείται 
ανάπτυξη. Τα νεκροταφεία έτσι όπως κατάντησαν γιατί κανείς δεν θέλει να βάλει το 
χέρι επί των τύπων των ήλων. Πρέπει κάποτε να μεταφερθούν ή ν' αποφασίσει  το ΔΣ 
για  δεύτερα νεκροταφεία στην πόλη. Τι επιδιώκετε; Για ποια νεκροταφεία μιλάμε; 
Διότι υπάρχουν και στα Δ.Δ. Τί προβλέπεται γι'αυτά; μπορεί κανείς να  μας 
απαντήσει; 
 Υπάρχει ένας χάρτης και καθορίζαμε τους τάφους. Τώρα τι εισηγείστε να 
παραχωρούνται όπου είναι ο καθένας θαμμένος; Και μ΄αυτή την μεγάλη τιμή; Δεν  
συμφωνούμε στην πώληση παρά μόνο για εξαιρετικότατες περιπτώσεις. Έχει 
κορεστεί το ΔΣ. Αν θέλουμε να τα μεταφέρουμε θα  πρέπει να σταματήσουμε. Το 
αντίστοιχο ποσό  για έσοδα είναι εγγεγραμμένο  στον προϋπολογισμό. Που πάνε τα 
50 εκ; Να διευκρινιστεί ότι για τα ΔΔ δεν θα ισχύει. Θα πρέπει να εξαιρεθούν απ' 
αυτά τα μεγάλα  ποσά. 
 Γεωργιάδης Χ.:Στον προϋπολογισμό υπάρχει μεγάλη διαφορά στα έσοδα και 
στα έξοδα. Ο χώρος προς διάθεση μειώνεται. Τι σκέφτεται να κάνει ο Δήμος για να 
μην γίνεται συνωστισμός  στους δρόμους κατά τη μεταφορά των νεκρών προς τα 
νεκροταφεία; Αν με πείσετε ότι τα έσοδα θα πάνε για έργα στα 
νεκροταφεία,θ΄αλλάξω γνώμη.Δεν θα πάνε όμως εκεί. Δεν υπάρχει είσοδος, 
περίφραξη, καλαίσθητη βρύση κλπ. 
 Ποτουρίδης :Το θέμα δεν έρχεται για να κερδοσκοπήσει ο Δήμος  αλλά για να 
λύσει ένα σοβαρό πρόβλημα συμπολιτών μας οι οποίοι επιθυμούν να διατηρήσουν 
τους τάφους των προσφιλών τους προσώπων. Προηγήθηκε η αύξηση των τελών που 
είχε σκοπό να γίνει  αποτρεπτική αυτή η ιδέα. Όμως αυτό απεναντίας τόνισε το 
ενδιαφέρον τους.Οι αιτήσεις αυτές είναι παλιές κι αν μαθευτεί ότι ο Δήμος διαθέτει  
τάφους να δείτε ότι αυτές θ΄αυξηθούν. 
 Στο τεχν. πρόγραμμα φέτος υπάρχουν αρκετά χρήματα, σε σύγκριση με πέρσι, 
για τα νεκροταφεία. Ήδη έγιναν οι μελέτες  και θα προχωρήσουμε άμεσα στην 
εκτέλεσή τους. Πως βρέθηκαν οι χώροι; Οι αιτούντες ζητούν να διατηρήσουν τους 
τάφους που ήδη είναι θαμμένοι οι συγγενείς τους. Όλα  γίνονται υπό την πίεση των 
συμπολιτών μας. Πολλοί απ' αυτούς που έχουν κάνει τις αιτήσεις είναι στο όριο της 
εκταφής και καθημερινά πιέζουν το Δήμο. 



 Για τα νεκροταφεία των κοινοτήτων. Έγινε αντιληπτό στη διοίκηση ότι εκεί 
υπάρχει μία κατάσταση που δεν ελέγχεται. Πολλοί περιορίζουν έναν  χώρο, ακόμη 
και Βεροιώτες που έχουν το εξοχικό τους σ' αυτές, και θεωρούν ότι είναι δικός τους 
χωρίς να υπάρχει κανένα πρωτόκολλο. Θα ρθει πρόταση γι' αυτό. Ως πρόεδρος και 
του γρ. Τελετών ήδη επεξεργαζόμαστε τον τρόπο τέλεσης των κηδειών και θα έρθει 
σύντομα  θέμα αφού συνεργαστούμε και με την εκκλησία. 
 Πουλασουχίδης :Θα Περίμενα ν΄ακούσω τι συμβαίνει στους άλλους Δήμους 
για τις τιμές που  υπάρχουν εκεί. Πολλαπλάσια τέλη έχουν καθορίσει οι όμοροι 
Δήμοι. Κάποια στιγμή θα πρέπει κι εμείς να τηρήσουμε αυτά που τηρούν οι άλλοι 
Δήμοι. Γιατί να επικαλούμαστε ότι η ΔΕΥΑΒ της Κοζάνης κλπ. χρεώνει τόσο το 
νερό και να μην το επικαλούμαστε και σ΄αυτό το θέμα; Από τη μια λέμε να 
εξωραϊστεί ο χώρος κι από την άλλη να φύγουν τα νεκροταφεία. Αν γίνουν 
επενδύσεις σημαντικές θα είναι ένας ανασταλτικός παράγοντας. 
 Υπάρχουν αιτήσεις στο Δήμο και κάθε μέρα μεγαλώνει ο αριθμός τους. Να 
τεθεί όρος στους τάφους που θα διατεθούν. Μέχρι τώρα ενημερώναμε ότι δεν 
υπάρχουν τάφοι αλλά καταθέστε μία αίτηση για να τηρηθεί σειρά προτεραιότητας αν 
κάποια στιγμή αποφασισθεί η παραχώρησή τους. Με βάση τα στοιχεία δεν πρέπει οι 
τάφοι προς διάθεση να ξεπερνούν τους 200 συνολικά (200 είναι οι ετήσιες 
ανακομιδές και 200 θα είναι οι νέοι τάφοι), Αν σκεφτούμε ότι ο οικογ. τάφος είναι 
διπλός δεν θα πρέπει να δοθούν πάνω από 30 οικογ. τάφους (2Χ30= 60 τάφοι) και 
από 120 ατομικούς. 
 Δεν προβλέπεται από πουθενά αυτά τα δικαιώματα να είναι ανταποδοτικά. 
Ότι θα διατεθούν σε παραγωγικά έργα  να το θεωρείται δεδομένο. Υπάρχουν χρήματα 
για τις δημόσιες σχέσεις και δεν μπορεί να κατηγορήσει κανείς το Δήμο για σπατάλη. 
 Ενας καλός σκοπός για τη διάθεση αυτών των χρημάτων και πιστεύω να έρθει 
αργότερα μία πρόταση, είναι να πάνε για  τις ανάγκες των κυκλοφοριακών 
ρυθμίσεων. 
 Χαμαλής:Επειδή ο πόνος μειώνεται με την εξαγορά ενός τάφου λέω ναι. Θα 
πρέπει να προσέξουμε ούτως ώστε να έχει κατ΄αρχήν έναν ανταποδοτικό χαρακτήρα 
για κάποιες βελτιώσεις των κτιρίων. 
 Για να προφυλάξουμε αυτούς τους συμπολίτες μας θα πρέπει όταν θα 
μεταφερθούν τα νεκροταφεία αυτοί να εξακολουθήσουν να έχουν στα νέα 
νεκροταφεία τον χώρο που έχουν εξαγοράσει. 
 Πρόεδρος:Δευτερολογίες. 
 Σκουμπόπουλος :Τα δικαιώματα του νεκροταφείου δεν είναι ανταποδοτικά 
τέλη. Σήμερα κάνουμε τροπ/ση του κανονισμού νεκροταφείων. Άρα επειδή αυτή η 
απόφαση είναι κανονιστικού περιεχομένου έπρεπε να περάσει πρώτα από τη ΔΕ. 
 Πρόεδρος :Δεν είναι έτσι, το έψαξα. 
 Σκουμπόπουλος :Επιμένω εγώ. Μέχρι τον Σεπτέμβριο δρομολογήσαμε 
σύνταξη νέου κανονισμού των όλων δημοτικών νεκροταφείων γιατί τον Οκτώβρη 
όταν θα συζητάμε για τις αναπροσαρμογές των τελών πάλι τα ίδια θα λέμε. Δεν 
συμφωνούμε με την πώληση τάφων και μάλιστα μ' αυτά τα ποσά. Δεν ξέρω τι γίνεται 
αλλού, μ' ενδιαφέρει η Βέροια. Ναι μόνο σ' εξαιρετικές περιπτώσεις και αφού έρθει η 
αίτηση ξεχωριστά στο ΔΣ για να το κρίνει. Πάνε οπουδήποτε αλλού τα χρήματα από 
τα έσοδα του νεκροταφείου. Είναι κρίμα τον πόνο των συνδημοτών μας να τον 
εκμεταλλευόμαστε για να καλύψουμε τις μεγάλες ανάγκες του Δήμου.Σ΄επόμενη 
συνεδρίαση θα πούμε και ποιες μεγάλες  ανάγκες ταμιακές έχει ο Δήμος. 
 Γεωργιάδης Χ.:Ενας που έχει χάσει ένα γνωστό του πρόσωπο δεν τον 
ενδιαφέρει τι ποσό θα πληρώσει για την αγορά του  τάφου. Εμείς θα το 
εκμεταλλευτούμε αυτό; Δεν μ' ενδιαφέρει τι κάνουν οι όμοροι νομοί και οι Δήμοι. Αν 



δεν γίνονται έργα επειδή θα φύγουν, να μας πείτε πότε θα γίνει αυτό. Πιστεύω ότι τα 
μνήματα δεν θα φύγουν από εκεί ποτέ. 
 Πουλασουχίδης :Δεν περίμενα να μου τη βγουν από αριστερά. Δεν καθόμαστε 
στο Δήμο  και τα περιμένουμε όλα έτοιμα. Ηδη εκκρεμούν σ' όλα τα Τ.Σ. απαντήσεις 
για το ποια κατάσταση εκκρεμεί στα νεκροταφεία τους.Αυτό ξεκίνησε με την 
προοπτική να συνταχθεί εντός του έτους κανονισμός λειτουργίας όλων των 
νεκροταφείων. 
 Δεν εκμεταλλευόμαστε κανενός τον πόνο. Δεν είναι θέμα οικονομικό αλλά 
δογματικό. Εχει εκφραστεί η εκκλησία κι άρχισαν ν' ακούγονται απόψεις για την 
καύση των νεκρών. Αυτό είναι θέμα κυρίως της εκκλησίας. Ο καθένας αισθάνεται, 
δεν μπορώ να χαρακτηρίσω πως, αν καταφέρει να διατηρήσει το προσφιλές του 
πρόσωπο σ' έναν τάφο κι όχι σ΄ένα κιβώτιο. Αυτό δεν ξέρω αν προέκυψε από τη 
δογματική αντίληψη της Ορθόδοξης εκκλησίας ή είναι κάτι άλλο  που προκύπτει από 
το υποσυνείδητο. Ο Δήμος έχει υποχρέωση σε όλους τους δημότες. Μακάρι να 
μπορούσαμε να πούμε ναι σε όλους. Ποιος θα είχε αντίρρηση; Γιατί δεν κάνατε όλη 
τη Βέροια νεκροταφεία για να δώσουμε σ΄όλους. 
 Τα έσοδα αυτά διατίθενται πάλι για τις ανάγκες του Δήμου. Μακάρι αυτή η 
ματαιοδοξία ν'αποβεί προς όφελος των λοιπών δημοτών. 
 Πρόεδρος :Υπάρχουν δύο προτάσεις. Η μία του κ. Σκουμπόπουλου που 
αρνείται και η άλλη της εισήγησης όπως συμπληρώθηκε με την πρόταση του κ. 
Πουλασουχίδη να χαρακτηρισθούν 30 οικογ. τάφοι και 120 ατομικοί. 
 Επί της αντιπροτάσεως του κ. Σκουμπόπουλου ποιοι συμφωνούν; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 
Χ.Σκουμπόπουλος,Χ.Γεωργιάδης, Β.Γιαννουλάκης, Λ.Τσαβδαρίδης, Ε.Σοφιανίδης, 
Ε.Λευκοπούλου, Μ.Τσαμήτρου-Καραχατζή, Ε.Κουκουρδής. 
 Πρόεδρος :Επί της εισηγήσεως όπως έχει συμπληρωθεί, ποιοι συμφωνούν; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 17 σύμβουλοι: 
Μ.Ποτουρίδης, Δ.Ταχματζίδης, Μ.Γαβρίδης, Κ.Πουλασουχίδης, Κ.Ασλάνογλου, 
Α.Δελαβερίδης, Δ.Πέτκος, Ε.Λελεκάκης, Κ.Γκαβαϊσές,Κ.Βαφείδης, Γ.Ουρσουζίδης, 
Ν.Χαμαλής, Σ.Γεωργιάδης, Ι.Τριανταφυλλίδης, Π.Πιτούλιας, Μ.Σουμελίδης, 
Α.Ταραλάς. 
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Το από 24-5-1999 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.-Τις προτάσεις των συμβούλων κ.κ. Κ.Πουλασουχίδη και Χ.Σκουμπόπουλου. 
3.-Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.-Τις διατάξεις του άρθρου 106 του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α)Εγκρίνει τον χαρακτηρισμό τάφων διαρκούς χρήσης και συγκεκριμένα: 120 
ατομικούς και 30 οικογενειακούς. 
 Β)Εγκρίνει την παραχώρηση των παραπάνω τάφων διαρκούς χρήσεως σε 
αιτούντες του Δήμου, μέχρι της εξαντλήσεώς τους. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  186/ 1999 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Β.  Γιαννουλάκης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Γαβρίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Κ.  Πουλασουχίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Ε.  Σοφιανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Ε. Λευκοπούλου 
 Κ. Γκαβαϊσές Ι.  Ακριβόπουλος 
 Κ. Βαφείδης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Γ. Ουρσουζίδης Ε. Κουκουρδής 
 Ν.  Χαμαλής Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 10-5-1999  

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
  
 


